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Vážení čitatelia a fanúšikovia Slovana,
som rád, že vás môžem opäť privítať na domácom stretnutí nášho  
klubu. Letná prestávka bola už tradične veľmi krátka, navyše tento rok 
sme vďaka majstrovstvám sveta nezostali bez futbalu takmer ani deň. 
Naši reprezentanti nám postupom medzi najlepších šestnásť tímov  
sveta spravili veľkú radosť a dokázali, že aj malé Slovensko môže  
vychovať špičkových futbalistov. Hreje ma pri srdci, že na tomto úspechu 
sa svojou výbornou prácou podieľali aj mnohí zástupcovia Slovana –  
nielen Kornel Saláta priamo na ihrisku, ale aj členovia realizačného tímu 
reprezentácie, ktorí pôsobia v našom klube. Vďaka patrí aj našim  
odchovancom Robovi Vittekovi a Marekovi Hamšíkovi a určite aj všetkým 
trénerom Slovana, ktorí v minulosti rozvíjali ich talent.

Stojíme na prahu novej sezóny a tak ako vždy veríme, že tá nová nás opäť 
posunie o kúsok ďalej v porovnaní s predchádzajúcou. Pozornosť fanúši-
kov sa pochopiteľne najviac upriamuje na výkony a výsledky prvého muž-
stva, ale Slovan je oveľa viac. Je to veľká a dynamicky sa rozvíjajúca  
organizácia, ktorá v dnešnej neľahkej dobe čelí mnohým výzvam,  
príležitostiam, no aj problémom. Dostať klub na pozície, na ktorých ho 
všetci chceme čím skôr vidieť, je dlhodobý a náročný proces. Nie všetko 
je možné vykonať hneď, aj keď by sme si to často želali. Niektoré kroky 
vidno okamžite, niektoré o pár rokov a o niektorých sa na verejnosti ani 
nehovorí. Spolu s mojimi kolegami, ale aj hráčmi, trénermi a samozrejme 
majiteľmi klubu sa však snažíme robiť všetko pre to, aby sme udržali  
nastúpený pozitívny trend v rozvoji Slovana.

Osobne sa už veľmi teším na naše zápasy, lebo po výrazných zmenách  
v kádri, ku ktorým sme sa odhodlali počas minulého ročníka, sa prevažne 
mladé mužstvo Slovana postupne konsoliduje. Ak sa chlapcom budú  
vyhýbať zdravotné problémy, určite nám všetkým svojou hrou doprajú 
množstvo krásnych zážitkov, napríklad ako v nezabudnuteľnom májovom 
finále Slovenského pohára proti Trnave.

Srdečne medzi nami opäť vítam hlavného trénera Jozefa Jankecha.  
Futbalový osud ho počas dlhej a úspešnej kariéry zavial do rôznych kútov 
sveta, no jeho silné puto s naším klubom sa nikdy nepretrhlo. Najlepším 
dôkazom pre toto konštatovanie je jeho rozhodnutie predĺžiť si kvôli  
Slovanu kariéru ešte o rok. Jeho sen rozlúčiť sa s belasou rodinou ziskom 
titulu je pre nás všetkých motiváciou navyše, aby sme mu dopriali aj tretí 
triumfálny odchod z Bratislavy.

Slovan do toho!

Dušan Tittel 
generálny riaditeľ ŠK Slovan Bratislava
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Ak máte otázku, ktorú by ste chceli položiť hráčom, 
trénerom, funkcionárom či komukoľvek inému  
v Slovane, prípadne nápad, čo vám v tomto  
magazíne chýba, píšte nám na adresu  
casopis@skslovan.com. Ďakujeme za vaše podnety. 

Autorské práva vyhradené. Akékoľvek rozmnožovanie, 
vystrihovanie, spracovanie a šírenie diela – textu,  
fotografií, grafov, tabuliek, a to v jednotlivých  
prípadoch alebo ako súborné dielo, vrátane údajov 
v elektronickej podobe – len so súhlasom vydavateľa.

Dušana Tittela, generálneho riaditeľa  
ŠK Slovan Bratislava.
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NATUR-PACK, a.s., Ružová dolina 6, 821 08 Bratislava, Slovensko
Tel.: +421-917 733 333, e-mail: offi ce@naturpack.sk

Z O D P O V E D N O S Ť  J E  N Á Š  B I Z N I S

W W W. N AT U R PA C K . S K

Byť zodpovedný k prírode sa dnes na naozaj oplatí. Finančná sankcia za porušenie Zákona o obaloch 
sa totiž zvýšila až desaťnásobne. S našou pomocou sa môžete správať k prírode zodpovednejšie 
a zároveň sa vyhnete možným problémom z nedodržania aktuálne novelizovaného Zákona 
o obaloch. Sme spoľahlivý a silný partner v systéme zberu, zhodnocovania a recyklácie odpadov 
z obalov. Ponúkame efektívne riešenia pre všetky fi rmy a podnikateľov, ktorí vo svojom biznise používajú 
obaly. Máme skvelé cenové podmienky, umožňujeme elektronické podávanie kvartálnych výkazov, 
ponúkame bezplatné profesionálne poradenstvo v oblasti odpadov z obalov a množstvo ďalších výhod.

Buďte aj vy zodpovední k životnému prostrediu – príroda 
je krajšia bez obalov!

Problémy s    balovým 
zákonom vyriešime za vás

Naturpack_inz_A4_ENVIRO.indd   1 26.3.2010   15:14:48
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Nájdete si tú svoju?
Fanúšikom Slovana, ktorí nostalgicky spomínajú na starý štadión na Tehelnom 
poli, možno spravilo vedenie klubu aspoň malú radosť. Po jarných skrášľova-
cích prácach, v rámci ktorých fanúšikovia spolu s hráčmi vymaľovali štadión 
na Pasienkoch, pokračovali úpravy prechodného domova belasých aj druhou  

 
 
 
etapou počas letnej prestávky. Z „novej“ tribúny na Tehelnom poli odmontovali 
belasé sedačky a umiestnili ich do kedysi žltého sektora B na Pasienkoch. Kto 
vie, možno práve vy budete mať to šťastie a nájdete sedačku, z ktorej ste pred-
tým roky sledovali zápasy Slovana na druhej strane Bajkalskej ulice.

Permanentky  
sa oplatia
Marketingové oddelenie Slovana pripravilo na sezónu 2010/11 novú stra-
tégiu predaja permanentiek a vstupeniek tak, aby ocenilo verných fanú-
šikov a zároveň podporilo kúpu lístkov cez predpredaj. Ceny permanent-
ných vstupeniek sa v porovnaní s predchádzajúcim ročníkom znížili o viac 
ako 30 percent – na 75, 45 a 30 eur. Samozrejme, zostali zachované aj 
zvýhodnené permanentky pre dôchodcov a zdravotne postihnutých fanú-
šikov. Od druhého domáceho stretnutia v Corgoň lige 2010/11 vstúpi do 
platnosti aj nový cenník vstupeniek. Lístky zakúpené v predstihu v pred-
predaji budú lacnejšie ako doteraz, ak si však fanúšik nechá kúpu na po-
slednú chvíľu, bude si naopak musieť priplatiť. Predpredaj permanen-
tiek a vstupeniek je možný v sieti Ticketportal, v budúcnosti plánuje klub 
okruh ticketingových partnerov rozšíriť. Podrobnejšie informácie o predaji 
vstupeniek nájdete na internetovej stránke klubu.

Baba šampiónom
Kornel Saláta nebol jediným hráčom Slovana, ktorý si počas prestávky medzi 
sezónami plnil reprezentačné povinnosti. Mamadou Bagayoko cestoval s výbe-
rom Pobrežia Slonoviny na prestížny mládežnícky turnaj do francúzskeho Tou-
lonu a počínali si výborne. Jeho tím prešiel podujatím, na ktorom sa v minulos-
ti predstavili hviezdy ako Cristiano Ronaldo, Thierry Henry, Juan Roman Riquel-
me a mnohí ďalší, len s jedným zaváhaním v základnej skupine a v 38. ročníku 
napokon vybojoval pre Pobrežie Slonoviny premiérový triumf. Zaujímavé je, že af-
rické mužstvo vyhralo vždy, keď celý zápas odohral aj obranca Slovana. „Baba“ 
prispel kvalitnými výkonmi k víťazstvám 3:0 nad Japonskom a 2:0 nad Kolum-
biou. Napriek prehre 1:2 s Francúzskom (Bagayoko odohral záverečnú štvrťhodi-
nu) postúpilo Pobrežie Slonoviny do semifinále, v ktorom zdolalo Čile 2:0. Vo finá-
le zvíťazilo nad Dánskom 3:2 a Mamadou bol opäť v oboch prípadoch pri tom.

Dorasty nevypadnú
V závere uplynulej sezóny sa objavili informácie, že starší i mladší dorast 
Slovana by mali zostúpiť do druhej najvyššej súťaže. Ešte predtým však 
bolo prijaté rozhodnutie o reorganizácii mládežníckych súťaží, na základe 
ktorého by sa vytvorila uzavretá liga Útvarov talentovanej mládeže. Zamo-
tanú situáciu napokon Slovenský futbalový zväz vyriešil šalamúnsky – sú-
ťaž sa uzatvárať nebude, ale dôjde k jej rozšíreniu zo 16 na 18 účastníkov. 
Okrem priamo postupujúcich z druhých najvyšších súťaží tak šancu dosta-
ne ešte aj víťaz dodatkovej baráže. Pre dorastencov Slovana je však pod-
statné, že naďalej pokračujú v I. lige.

V lete  
už snežiť nebude
Isto si spomínate na generálku slovenskej reprezentácie pred odchodom 
na MS proti Kostarike, počas ktorej to vďaka topoľom v areáli štadióna vy-
zeralo, akoby na Pasienkoch husto snežilo. Okrem zlého estetického dojmu 
a problémov pre alergikov však hrozilo oveľa väčšie nebezpečenstvo. Väčši-
na stromov bola chorá a pri silnejšom vetre sa lámali, čo v minulosti spôso-
bilo rôzne materiálne škody a mohlo ohroziť aj ľudské životy. Tieto problémy 
sú už minulosťou, keďže choré stromy špecialisti vyrúbali a odviezli.
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Spokojnosť 
s dobre vykonanou prácou

Jozef Jankech sa na Slovan vždy rád vracal v akýchkoľvek funkciách či klubových farbách. Asi nikto,  
a ani on sám, by však neveril, že toto výnimočné puto bude natoľko silné, že niekoľkokrát končiaci  
tréner sa napokon ešte raz v kariére posadí na lavičku belasých, ktorí mu budú chcieť splniť ešte  
jeden veľký futbalový sen.

viac ako titul
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Hovorí sa, že dvakrát nevstúpiš do tej istej rieky. A čo potom trikrát,  
ako v prípade vás a Slovanu...
Hovorí sa všeličo. Aj ja som už niekoľkokrát vyhlásil, že s trénovaním končím, 
a predsa som tu (smiech). Po ukončení predchádzajúcej sezóny v Banskej  
Bystrici som bol pevne presvedčený, že už nebudem v kariére pokračovať. 
V Dukle mi v podstate nič nechýbalo. Mal som za sebou dve vydarené sezóny, 
dali sme dokopy kvalitné mužstvo, dobre sa mi tam pracovalo. Chcel som však 
mať čas na rodinu, s ktorou som bol počas tých dlhých rokov trénovania veľmi 
málo. Lenže potom sa ozval Slovan...

Bolo to pre vás veľké prekvapenie, keď prišla ponuka  
od funkcionárov Slovana?
Áno. V minulosti sme síce boli v kontakte, no to bolo dávnejšie a nemyslel som 
si, že by práve teraz mali záujem o moju prácu. Hneď po sezóne som mal nie-
koľko iných ponúk. Všetky som odmietol, ale Slovan je Slovan. Odmalička som 
okrem klubu, v ktorom som pôsobil, fandil aj Slovanu a Dubnici. Mám pekné 
spomienky na obe predchádzajúce obdobia strávené v Slovane i jeho fanúši-
kov. Tí si ma obľúbili, z čoho mám obrovskú radosť. Zároveň dúfam, že to tak 
zostane aj po tejto sezóne a prácou i výsledkami poteším ich aj vedenie klubu.

Mali ste už naplánované nejaké aktivity na leto, ktoré ste museli  
pre nový angažmán zrušiť?
Poviem pravdu, dva týždne takmer bez prestávky pršalo. Doma som už začínal 
byť nervózny. Chodil som od okna k oknu, nedalo sa nič robiť. Futbal mi začal 
chýbať. Možno aj to rozhodlo, že som napokon ponuku Slovana akceptoval.

Ako dlho vám trvalo, kým ste sa definitívne rozhodli pokračovať  
v trénerskej kariére?
V prvom momente som si myslel, že poviem nie. Zvažoval som obe možnosti 
spolu s celou rodinou  a zhruba po týždni som zmenil názor. Uvidíme, či to bolo 
správne rozhodnutie alebo nie. Výhodou Bratislavy v porovnaní s Banskou  
Bystricou je aj dopravné spojenie, po diaľnici môžem byť za hodinu doma.  
Dôležitý je aj môj zdravotný stav. Chodím na pravidelné kontroly a zatiaľ na-
šťastie nemám problémy, ktoré by mi nedovolili pracovať. No a takým posled-
ným motívom, o ktorom sa už písalo a hovorilo aj v médiách, je možnosť získať 
titul. V doterajšej kariére som už vyhral národný pohár, s reprezentáciou Maldív 
sme triumfovali na majstrovstvách Južnej Ázie, no ligovú súťaž som ešte nevy-
hral. So Slovanom je táto méta reálna, aj keď majstrovské ambície budú mať 
samozrejme aj ďalšie kluby.

S možnosťou pridať do zbierky vašich úspechov aj ligový titul ste sa už  
zrejme v minulosti rozlúčili. Aká silná je pre vás táto motivácia teraz?
Bolo by pekné získať titul so Slovanom, ale pre mňa to nie je priorita. Prvoradá 
 bude dobre odvedená práca, s ktorou budem môcť byť vnútorne spokojný. 
V mojom veku už nie je také podstatné, či jeden úspech bude alebo nebude. 
Môže sa stať, že o rok tu už nebudem ja (smiech). Titul mi nepomôže k tomu, 
aby som mal dlhší alebo lepší život.

Ako prijalo vaše okolie dohodu so Slovanom?
Rôzne. Niektorí kamaráti mi hovorili, že aj tak vedeli, že ešte budem trénovať. 
Niektorí sa ma pýtali, prečo vyhlasujem, že končím kariéru, keď potom  
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rozhodnutie zmením. Iní ma podpichovali, aby som už prenechal miesto  
mladším. Mňa ponuka zo Slovana veľmi potešila. Nikdy som nemal manažéra, 
ktorý by mi hľadal prácu a napriek tomu som trénoval v mnohých popredných 
kluboch. Mám radosť, keď si vedenie Slovana myslí, že viem mužstvu dať to,  
čo potrebuje a chcem to v praxi dokázať.

Už ste hovorili o vašom vzťahu s fanúšikmi Slovana. Spomenuli ste si pri  
rozhodovaní na to, ako si vás skandovaním doslova vypýtali z tlačovej  
konferencie po májovom zápase Slovan – Banská Bystrica?
Samozrejme, niečo také sa nestáva často a už vôbec nie v prípade trénera hos-
ťujúceho mužstva. Bol to pre mňa veľmi emotívny zážitok. Mimoriadne si vážim, 
že si ma priaznivci Slovana obľúbili. Dvakrát som do klubu prišiel v horšej situá-
cii ako dnes a odchádzal som, keď už mužstvo stálo na nohách. Niečo som tu 
zanechal a verím, že za všeobecnej spokojnosti budem odchádzať aj tretíkrát. 
Nebude to ľahké, lebo pre Slovan nie je iné umiestnenie ako titul zaujímavé.

Je pre vás tento angažmán z hľadiska ambícií a nárokov ťažší ako  
predchádzajúce dva v Slovane?
Je to odlišné. Prvýkrát som do klubu prišiel, keď sa Slovan vrátil do najvyššej 
česko-slovenskej súťaže. Boli tu mladí a talentovaní hráči ako Vencel ml.,  
Tittel, Glonek, Stúpala, Pecko, Krištofík, neskôr Zeman, Dubovský a mnohí  
ďalší, s ktorými sa dalo pracovať. Vhodne sme ich doplnili o skúsenejších  
futbalistov – Kiniera, Ekhardta, či Vankoviča. Zložili sme výborné mužstvo, ktoré 
Slovanu robilo dobré meno ešte roky. Aj neskôr malo v klube kvalitné podmien-
ky, dobrého trénera v osobe Dušana Galisa a dostavili sa výsledky.

Pri mojom prvom návrate bol Slovan v druhej lige, začiatok súťaže mu navyše 
nevyšiel. Do klubu vstúpil pán Černák a za pochodu bolo potrebné vytvoriť nové 
mužstvo. V kádri bolo veľa hráčov bez dlhodobej perspektívy, postupne sa nám 
podarilo obmeniť ho a vrátiť Slovan do najvyššej súťaže.
Slovan bol a je klubom s najväčším počtom fanúšikov, u iných je naopak  
najviac zatracovaný. História ho predurčuje, aby sa z dlhodobého hľadiska do-
stal ešte o úroveň vyššie, ako je teraz. Nestačí len získať titul, Slovan sa potre-
buje presadiť aj v európskych pohároch. Na to musí klub postupne získavať 
kvalitných futbalistov, ktorí ho posunú ďalej a neuspokoja sa len so samotným 
faktom, že hrajú za Slovan.

Myslíte si, že takých hráčov, ktorí by dostali Slovan na „európsku“  
úroveň, je dosť aj v domácich podmienkach?
Do kádra pribudlo v nedávnom období niekoľko perspektívnych mladých hrá-
čov, reprezentantov do 21 rokov. Verím, že budú ďalej napredovať a stanú sa 
základom nového kvalitného tímu, aký sme tu mali napríklad začiatkom  
90-tych rokov. Náš futbal však celkovo nejde hore. Síce sme obstáli na maj-
strovstvách sveta, za čo patrí uznanie hráčom, ktorí to dokázali. Vyšli z našich 
podmienok, no futbalovú kvalitu i sebavedomie získavajú predovšetkým  
v kvalitných zahraničných súťažiach. Vlado Weiss vytvoril dobré mužstvo teraz 
i v Petržalke, stále si však myslím, že v našich podmienkach má zatiaľ medzi-
národný úspech skôr jednorazový charakter a je ťažké dosahovať ho dlhodobo. 
Naše kluby sa ťažko zaobídu bez legionárov, tí však musia byť skutočne kvalit-
ní a výkonnostne vyčnievať nad našimi hráčmi. V opačnom prípade nech radšej 
dostanú príležitosť mladí slovenskí futbalisti.
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Oslavujte s nami
Pri príležitosti nášho 20-ročného pôsobenia na slovenskom trhu sme pre vás pripravili 
od 1. júna do 31. októbra 2010* mimoriadne zvýhodnený lízing a poistenie na 3 roky** 

Nulové navýšenie, akontácia od 20%,   

Nulové poistenie (Povinné zmluvné poistenie + KASKO) 

Navyše získate 6 rokov alebo 160 000 km servis v cene vozidla 
ako i množstvo ďalších výhod. Informujte sa u ktoréhokoľvek 
autorizovaného predajcu značky Mercedes-Benz na Slovensku 
alebo na www.mercedes-benz.sk a www.mbfs.sk.

Mercedes-Benz Financial

Trieda GL už od:  

73 542,00 € 

Trieda M už od:  

54 442,50 € 

*  Pre triedu GL a GLK platí akcia do 31. 8. 2010. **Neplatí na už zľavnené skladové ani akciové vozidlá. 
Spoločnosť MBFS bude účtovať zákazníkom 1% spracovateľský poplatok.• Všetky ceny sú uvedené s DPH.
Kombinovaná spotreba (l/100km): trieda  M 9,1 – 16,5; trieda GL 9,3 – 13,8; trieda GLK 6,1 - 10,8.
Emisie CO2 (kombinované, g/km): trieda M 239 – 392; trieda GL 244 – 322; trieda GLK 160 – 251.

Trieda GLK už od:  

36 771,00 €

KTO JE JOZEF JANKECH...

12 : očami trénera

Do klubu ste prišli už po začiatku letnej prípravy. Ako ju hodnotíte?
Príprava už bola naplánovaná, takže sme postupovali podľa tohto harmonogra-
mu. Kondičnú časť sme absolvovali v Čilistove, hernú v Rakúsku. S podmienka-
mi som spokojný, rovnako aj s prístupom hráčov. Mrzí ma len to, že sme nema-
li kompletné mužstvo. Niektorí hráči ako Slovák a Halenár len začínali trénovať 
po dlhšej prestávke, Kuzma absolvoval operáciu, Kordič s Obžerom sa zranili. 
Saláta i veľa členov realizačného tímu boli s reprezentáciou na svetovom  
šampionáte. Tí, ktorí tu zostali, mali viac práce. Do prípravy sme zaradili troch 
hráčov z mládežníckych tímov Slovana, ale zatiaľ nemajú potrebnú kvalitu na 
to, aby získali stabilné miesto v kádri A-mužstva.

Neprichádza z tohto pohľadu začiatok sezóny pre nás priskoro?
To nie. Netradičný bol skorší koniec predchádzajúceho ročníka v prvej polovi-
ci mája. Trénovali sme však podľa plánu a verím, že na súťažné zápasy bude-
me dobre pripravení. Snáď aj hráči, ktorí mali zdravotné problémy, budú čím 
skôr plne k dispozícii. V úvodných týždňoch nás čaká veľa ťažkých duelov v lige 
a k tomu ešte aj Európska liga. Program stretnutí bude veľmi hustý, nemôže-
me si dovoliť postaviť futbalistov, ktorí nebudú stopercentne fit. Ak by boli všetci 
hráči zdraví, káder by bol kvalitný a mohli by sme aj do Európy ísť so vztýčenou 
hlavou. Takto budeme opatrnejší, ale určite nie je dôvod, aby sme sa báli.

Snažíte sa mužstvu vštepiť konkrétny herný štýl, alebo sa skôr  
prispôsobujete typológii hráčov a momentálnemu stavu?
Vychádzame z hry súpera i zdravotného stavu našich hráčov. Systém a rozo-
stavenie nie sú až také dôležité, pretože sa počas zápasu menia. Slabší súper 
dovolí zapájať sa do ofenzívy väčšiemu počtu hráčov ako silnejší. Musíme byť 
variabilní a dokázať vhodne reagovať. V domácej súťaži však určite budeme 
chcieť hrať útočný nátlakový futbal, ktorým donútime súpera k chybám. Obrana 
podávala v príprave kvalitné výkony, veľa gólov sme nedostali. Potrebujeme sa 
zlepšiť smerom dopredu.

V čom vidíte hlavné príčiny menšieho počtu strelených gólov?
Určite je to spôsobené aj tým, že k dispozícii sme mali v podstate iba jedného 
klasického útočníka – Jakuba Sylvestra. Hra smerom dopredu bola v poriadku, 
šancí sme si vypracovali dosť, len sme ich nepremieňali. Bolo to vidieť aj v stret-
nutí s Pápou, ktorej sme síce nastrieľali päť gólov, ale minimálne ďalšie tri sto-
percentné príležitosti v každom polčase sme zahodili.

Na jar ste viedli Duklu proti belasým až štyri razy.  
Využívate teraz postrehy z týchto zápasov?
Každý tréner si na ihrisku všíma predovšetkým svoje mužstvo. V príprave na  
zápasy som však hru Slovana pozorne analyzoval, takže súčasný tím Slovana 
 som mal zmapovaný už pred príchodom do Bratislavy. Slovensko je malé 
a všetky mužstvá sa navzájom dobre poznajú. Súperov môžeme prekvapiť  
zlepšenými individuálnymi výkonmi. Dôležité je, aby hráči odviedli na ihrisku 
100 percent svojich možností, alebo sa k optimu aspoň priblížili. S chlapcami 
zatiaľ problém nie je, akceptujú naše predstavy a snažia sa podľa nich hrať.  
Samozrejme, niekedy má hráč iný názor, ale to je normálne. Diskusia je  
dobrá a môže byť aj podnetná. Odlišné názory si treba vysvetliť. V maximálnej 
miere využívame možnosti, ktoré nám poskytuje moderná technika. Keď pri 
analýzach pripojíme názorné ukážky na videu, porozumenie medzi nami  
a mužstvom je oveľa jednoduchšie.

V kariére ste toho preskákali veľmi veľa. Dá sa povedať,  
že vás už len tak niečo nerozhádže?
Áno, vo futbale som skutočne zažil všeličo. Vždy sa mi však vyplatil korektný  
prístup, vzájomný rešpekt a dôvera. Nepotrpím si na nejaké zmluvy a iné  
písomné dokumenty. V dnešnej dobe sa často stáva, že nie vždy platí to, čo je 
na papieri. Spolieham sa na džentlmenskú dohodu a slovo chlapa.  Tréner sa 
cíti dobre tam, kde si ho vážia. V Slovane to tak bolo vždy. Nedá mi však  
nespomenúť si na štyri roky na Maldivách. Nebolo jednoduché prísť do cudzej 
krajiny úplne sám, nepoznať ľudí a ich mentalitu. Preto si vysoko cením, aké 
úspechy som tam dosiahol. Malá krajina, ktorá je len samý ostrov a voda, má 
päť futbalových ihrísk, no dokázala víťaziť nad súpermi ako India, ktorá má  
profesionálnu súťaž a obrovskú základňu. Aj v malých ázijských krajinách však 
futbal milujú a investujú veľa do jeho rozvoja. Na Maldivách by hrali futbal  
všade a vždy – v teple, daždi, blate, na piesku, ulice proti uliciam, mladí aj starí. 
Bol by som rád, keby sme toto raz mohli povedať aj o Slovensku.

Narodil sa 24. októbra 1937. Počas aktívnej kariéry hrával na poste  
pravého krídla okrem rodnej Šale aj v Uherskom Hradišti, TTS Trenčín 
a Třinci. Ako tréner viedol viacero slovenských klubov, úspešne pôsobil 
v Malajzii, Katare i na Maldivách. Reprezentáciu tohto súostrovia doviedol 
k prvému i druhému miestu na majstrovstvách Južnej Ázie. V rokoch 1995 
až 1998 koučoval slovenský národný tím. V Slovane prvýkrát  
pôsobil v období 1988 – 1990, keď stabilizoval mužstvo po návrate  
do najvyššej česko-slovenskej súťaže a začal budovať majstrovský tím  
zo sezóny 1991/92. V ďalšej dvojročnej etape (2005 – 2007) postúpil 
s belasými do Corgoň ligy a v nováčikovskej sezóne obsadil 3. miesto.
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zasaď strom
Sporením v Prvej stavebnej sporiteľni, a. s., získate:
• štátnu prémiu maximálne vo výške 66,39 € pre všetkých členov rodiny a spoločenstvá 

vlastníkov bytov
• sporenie s garantovaným 2%-ným úrokom ročne z vkladov aj štátnej prémie
• zákonnú ochranu vkladov v plnej výške
• sporenie pre seniorov s možnosťou vyplácania renty
• stavebné sporenie pre deti s bezplatnou extra istotou až do výšky 10 000 €
• výhodné úvery na bývanie s úrokovou sadzbou už od 2,9 % ročne

Bližšie informácie vám poskytneme v ktorejkoľvek kancelárii obchodných zástupcov PSS, a. s., 
alebo v Centre telefonických služieb PSS, a. s., na telefónnom čísle 02/58 55 58 55. 

www.pss.sk

Letná príprava býva veľmi krátka, napriek tomu sa počas nej v Slovane  
udialo dosť dôležitých zmien. Hneď prvou a zásadnou bol príchod nového  
trénera Jozefa Jankecha s asistentom Jurajom Bútorom. Po návrate  
z majstrovstiev sveta v Juhoafrickej republike zase doplnili realizačný tím  
Slovana lekár  
Ladislav Pavlovič a fyzioterapeut Viliam Kalman.
Plán prípravy bol tradičný – najprv kondičné sústredenie v Čilistove a po  
krátkom pobyte doma herné sústredenie v rakúskom Windischgarstene.  
Hráči i tréneri si veľmi pochvaľovali podmienky v oboch destináciách.  
V Rakúsku trénovali v nádhernom prostredí Álp, a navyše mal ich hotel  
vynikajúce podmienky na regeneráciu. V tréningoch sa oveľa viac pracovalo 
s loptou ako behalo, čo futbalisti určite uvítali. Jedinými komplikáciami  
boli zdravotné problémy viacerých hráčov.
Po návrate z Rakúska čakal slovanistov pokus o obhajobu Superpohára, so 
Žilinou však uhrali iba remízu 1:1 a penaltový rozstrel lepšie vyšiel súperom. 
„Čakal som od tohto zápasu viac. S prvým polčasom som bol spokojný.  
Vytvorili sme si viac príležitostí ako Žilina, ale nedokázali sme ich premeniť. 
Mali sme v stretnutí pekné momenty, no chýbalo správne riešenie. Žilina je  
silným súperom, čo dokázala aj v tomto stretnutí. Druhý polčas bol slabší.  
Chýbal najmä pohyb, čo pripisujem predovšetkým horúčave, v ktorej sa  
zápas hral. Ujali sme sa vedenia po chybe žilinskej obrany, ale súper prakticky 
z protiútoku získal výhodu priameho kopu z nebezpečnej vzdialenosti, dal veľ-
mi pekný gól a hralo sa prakticky od začiatku. Samozrejme, že som smutný, 
pretože toto stretnutie som chcel vyhrať,“ hodnotil duel Jozef Jankech.  
Generálka na ligu proti maďarskej Pápe už vyšla Slovanu oveľa lepšie. Hralo 
sa prakticky len na jednu bránu, už v prvom polčase dostal výsledok konečnú 
podobu 5:0, a to ešte veľa ďalších šancí zostalo nevyužitých. Uvidíme, či si ich 
premieňanie šetrili strelci na ligu.

Prehľad prípravných zápasov Slovana:
Bošany – Slovan 0:8 (0:3)  
Králík 3, Grendel, Kordič, Štepanovský, Ivana, vlastný

Slovan – Dolný Kubín 8:0 (3:0) 
Sylvestr a Ižvolt po 2, Kordič, Štepanovský, Ivana, Králík

FK Šamorín – Slovan 2:6 (0:3) 
Božič 3, Štepanovský, Kiss, Grendel

SV Mattersburg (Rak.) – Slovan 0:2 (0:2) 
Štepanovský, Grendel

Slovan – SFM Senec 4:3 (2:3)  
Vaniš, Jackuliak, Králík, Bagayoko

Sústredenie v Rakúsku:
Slovan – Saturn Moskovská oblasť (Rus.) 0:0
Slovan – Videoton FC Fehérvár (Maď.) 1:0 (0:0)  
Slovák

Slovan – Lech Poznaň (Poľ.) 0:0
Slovan – Lombard Pápa (Maď.) 5:0 (5:0)  
Ivana 2, Slovák, Had, Bagayoko

Superpohár:
MŠK Žilina – Slovan 1:1 (0:0), 4:2 na pok. kopy  
Halenár
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Viac na www.tipkurz.sk. 

Získate vstupný                              (až 33, 19 €), „naj“ denný kurz                              , 

stávky                                       (aj mobilom), štatistiky, livescore, špeciálne stávky... 

bez manipulačného poplatku! 

                    (((((aaaažaBONUS                               ,,,, TOP–TIP

                                      ( NON-STOP

inzercia_page_TIPOS 2.indd   1 18.2.2010   10:12

V predchádzajúcich prestupových obdobiach sme si zvykli na výrazné  
zmeny v kádri Slovana. Preto je prirodzené, že teraz prišla pokojnejšia fáza  
bez početných nákupov. Pred začiatkom novej sezóny hlásil úradujúci držiteľ  
Slovenského pohára dve isté akvizície – Krešimira Kordiča a Filipa Kissa.  
Medzi posily by sme mohli rátať aj Juraja Halenára a Samuela Slováka,  
ktorí pre zranenia vynechali takmer celú ligovú jar. Do Bratislavy sa po hosťo-

vaní z FC Bohemians Praha vrátil brankár Dominik Rodinger a z Prešova  
Matej Ižvolt, ktorý však krátko nato prestúpil do Dubnice. Zo Slovana odišli aj 
brankár David Bičík do Liberca, útočník Pavol Masaryk do cyperského tímu 
AEL Limassol a stredopoliar Julio Cesar Serrano sa vrátil domov do Argentíny.
Nie je však vylúčené, že do konca prestupového obdobia, teda aj po začiatku 
novej sezóne, ešte dôjde k zmenám v kádri Slovana.

Funkcionári a tréneri Slovana sa zhodujú v tom, že na papieri majú k dispozícii dobré mužstvo. Musí však byť zdravé.

Krešimir Kordič (nar. 3.9.1981)
O vysokého a fyzicky výborne disponovaného útočníka mal Slovan záujem už 
vlani, keď „Krešo“ ešte strieľal góly za svoj materský klub HŠK Zrinjski Mostar. 
Vtedy však nastúpil za svoj tím v 1. predkole Ligy majstrov a nemohol by sa tak 
už objaviť na súpiske Bratislavčanov v tom istom ročníku. Namiesto toho  
zariadil prehru svojho budúceho zamestnávateľa v Mostare 0:1, ale v odvete 
na Tehelnom poli už neskóroval a po víťazstve 4:0 postúpil Slovan. Kanonier 
hostí však už vtedy zrejme tušil, že sa na Slovensko ešte vráti. Okrem Mostaru 
pôsobil Kordič aj v najvyššej chorvátskej súťaži. Góly strieľa nohami i hlavou, 
no rovnako dobre dokáže aj pripravovať šance spoluhráčom.

Filip Kiss (nar. 13.1.1990)
Šikovný stredopoliar je odchovancom Dunajskej Stredy, no v Bratislave už  
stihol vystriedať tri kluby. Do seniorského futbalu prenikol na Pasienkoch 
v drese Interu, z ktorého pred rokom prestúpil do Petržalky. Zimnú prípravu  
už absolvoval opäť na Pasienkoch, no tento raz vo farbách Slovana, ktoré-
mu pomohol aj k triumfu na pražskom halovom turnaji Víkend šampiónov. Na 
jarnú časť sa ešte vrátil do Petržalky, ale odteraz už bude definitívne bojovať 
o miesto v zostave belasých. Filip je už od dorasteneckého veku členom  
slovenskej reprezentácie do 21 rokov, hoci v čase svojej prvej pozvánky od  
trénera Borisa Kitku ešte mohol hrávať aj za „devätnástku“.
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IBG, International Battery Group, s .r .o., Šenkvická cesta 11 , 902 01 Pezinok, Slovakia, tel.: +421 33 6407 660, fax: +421 33 6453 155, e-m ail: info@lbg.sk
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Priemyselné batérie

…energia na správnom mieste
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IBG Inz. SLOVAN A5 1
24. marca 2010 17:33:02

S finálovým zápasom 41. ročníka Slovenského pohára sa spájali veľké očakáva-
nia v oboch táboroch. Slovanu ani Spartaku nevyšiel útok na hlavné ciele, a tak 
mal byť pre jedného z nich zisk druhej najvýznamnejšej trofeje v krajine aspoň 
čiastočnou kompenzáciou. Kým Bratislavčania už mali miesto v Európskej lige 
„v suchu“, pre trnavských hráčov viedla jediná schodná cesta k medzinárodné-
mu dobrodružstvu cez Michalovce. V internetových diskusiách sa síce objavova-
li zaručené správy o vopred istom víťazstve Spartaka, tie však odfúkol belasý ura-
gán rýchlosťou šírenia popolu z islandskej sopky. Zverenci Dušana Tittela a Šte-
fana Horného boli od úvodných minút mimoriadne efektívni, po presnom zá-
sahu z hlavy Kornela Salátu a výstavnom priamom kope Maria Božiča viedli už 
v 17. minúte 2:0. Tým veľmi rázne pristrihli „bílym andelom“ krídla a sami sa za-
čali futbalom baviť. Ani po treťom góle Jakuba Sylvestra sa červeno-čierni ešte 
nevzdávali, ale svoj deň mal aj Matúš Putnocký  v bráne Slovana, ktorý predvie-
dol niekoľko výborných zákrokov. Trnavské snahy o zmiernenie prehry tak boli 
márne. Naopak,  diery v obrane na druhej strane, po prestávke už pred sekto-
rom svojich fanúšikov, slovanisti neomylne trestali. Konečné skóre 6:0 bolo pod-
netom pre štatistikov na rýchle nazretie do histórie. Zistili, že Slovan sa postaral 
o vyrovnanie rekordného víťazstva vo finále Slovenského pohára, prvýkrát zdolal 
takýmto výsledkom Inter Žilinu v roku 1990. Menili sa aj klubové štatistiky. Belasí 
dosiahli nové najvyššie víťazstvo nad Trnavou v súťažnom zápase a vymazali tak 
z prvého miesta v historickej tabuľke výsledok 6:1 z 19. mája 1961.
Ako sa neskôr ukázalo, finále Slovenského pohára bolo posledným stretnutím 
v drese Slovana pre Pavla Masaryka pred jeho odchodom do cyperského AEL Li-
massol. „Zo zisku Slovenského pohára mám veľkú radosť. Aspoň takýmto spô-
sobom sme sa mohli odvďačiť fanúšikom za podporu v celej sezóne, keď už sa 
nám nepodarilo obhájiť titul. Veľmi nám pomohli prvé dva rýchle góly, ktoré nás 
upokojili. Potom sme už hrali v pohode až do konca zápasu. O takomto víťazstve 
by sa nikomu z nás asi ani nesnívalo. Tento úspech by som rád venoval najbližšej 
rodine, predovšetkým manželke a otcovi,“ vyhlásil kráľ ligových strelcov zo sezó-
ny 2008/09, ktorý v Michalovciach gól nedal, ale predviedol výborný výkon a vy-

pracoval niekoľko šancí spoluhráčom. Michal Breznaník si mohol prvýkrát vy-
chutnať pocit kapitána, ktorý preberá víťaznú trofej: „Bol to krásny zážitok. Som 
rád, že sa nebudeme vracať domov s prázdnymi rukami, keď už sme tak ďale-
ko cestovali my i fanúšikovia. Pred stretnutím som bol stopercentne presvedče-
ný, že vyhráme. Určite by som však netipoval až taký vysoký rozdiel. Z našej stra-
ny to bol výborný zápas, ktorý sme si v skvelej atmosfére vychutnali.“ Generálny 
manažér Dušan Tittel po dueloch, v ktorých sa jeho zverenci strelecky trápili, tvr-
dil, že streleckú smolu už musia čoskoro prelomiť. Stalo sa, a práve v tej najlep-
šej chvíli. „Pre nás malo finále veľký význam. Po neúspešnej obhajobe titulu sme 
veľmi túžili získať túto trofej a o to zodpovednejšie sme sa na zápas v Michalov-
ciach pripravovali. Podali sme výborný výkon podporený mimoriadnou efektivitou 
v koncovke. Je mi ľúto kolegu na lavičke Spartaka Milana Malatinského, lebo ta-
kéto skóre je na finále naozaj nezvyčajné,“ poznamenal vtedajší šéf realizačné-
ho tímu Slovana. Trnavskému trénerovi sa po zápase hľadali slová skutočne ťaž-
ko: „Prehrať o šesť gólov je veľa aj na koňa. Do čoho Slovan kopol, to skončilo 
v našej sieti. Záver sezóny je pre nás veľmi trpký. Niektorí hráči si asi neuvedomi-
li, o čo hrajú. Mali by si poupratovať v hlave.“
V Michalovciach pridal Slovan do svojej bohatej zbierky už jedenásty triumf v ná-
rodnom pohári, čo je presne toľko, ako majú ďalšie dva najúspešnejšie kluby 
v historickom rebríčku dohromady – Inter Bratislava 6 a Spartak Trnava 5 víťaz-
stiev.

Finále 41. ročníka Slovenského pohára, 11.5.2010, Michalovce:
Spartak Trnava - Slovan Bratislava 0:6 (0:3)  
Góly: 11. Saláta, 17. Božič, 33. Sylvestr, 64. Breznaník, 67. Guédé, 87. Dobrotka, 
ŽK: 16. Kožuch, 22. Schmidt, 45. Banovič, 62. Mikovič - 45. Masaryk, 
rozhodovali: Vlk - Brendza, Weiss, 
3752 divákov 
Spartak: Slovenčiak - Juhász, Banovič (68. Hlavatovič), Kožuch, Schmidt - Pro-
cházka, Kopúnek, Neto (21. Súkenník), Mikovič - Štyvar (46. Pitio), M. Guldan 
Slovan: Putnocký - Dobrotka, Saláta, Dosoudil, Had – Obžera, Božič (53. Gren-
del), Guede, Breznaník (73. Ivana) - Masaryk, Sylvestr (81. M. Kuzma)

Čo môže byť pre futbalového fanúšika krajšie ako víťazstvo 
nad najväčším rivalom? Asi len víťazstvo nad týmto súperom 
v súboji o prestížnu trofej, a navyše „tenisovým kanárom“.

Útok na 
historické 
rekordy

Útok na 
historické 
rekordy
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príjemne prekvapilo. Následne mi zdvihlo sebavedomie prípravné stretnutie 
s Kostarikou, v ktorom som nahradil zraneného Martina Škrtela. Celé muž-
stvo podalo veľmi dobrý výkon, darilo sa aj mne. Zozačiatku som sa snažil 
hrať jednoducho, nepokaziť niečo a potom to už išlo.

Dá sa duel s Paraguajom na MS porovnať s inými v tvojej doterajšej kariére?
Sotva. Síce je to stále ten istý šport, ale atmosféra takýchto zápasov je úplne 
iná. Veľmi ťažko sa to opisuje, treba to zažiť na vlastnej koži. Každý, kto hrá-
va futbal, sníva o tom, že sa raz dostane na majstrovstvá sveta a len malému 
zlomku z tých miliónov sa to aj podarí.

Kedy si sa dozvedel, že nastúpiš v základnej zostave?
Dopoludnia v deň zápasu sme mali taktickú poradu, na ktorej tréner oznámil 
zostavu. V prvom momente som bol trochu nervózny. Telefonoval som domov, 
postupne to zo mňa opadlo a na zápas som už nastupoval v pohode.

Nemrzí ťa trochu, že si dostal príležitosť práve v stretnutí,  
ktoré nám vyšlo asi najmenej?
Takto to nevnímam. Každý vedel, že Paraguaj má výborný tím, favoritom boli 
nielen v zápase s nami. Pripravovali sme sa na ich ofenzívnu silu a chceli 
sme držať nulu na konte inkasovaných gólov. Žiaľ, darilo sa nám to len prvú 
polhodinu a za stavu 0:1 to bolo ešte ťažšie.

Čím to je, že po tom, ako mala nálada v mužstve blízko k bodu mrazu,  
nastal v súboji s Talianmi takmer až zázračný obrat?
Dôležité bolo nepodliehať panike. Celý tím sme si sadli a otvorene diskuto-
vali. Povzbudzovali sme sa, hovorili sme si, že zabojujeme a dáme do toho 
všetko. Aj tréner nám zdôrazňoval, že sme dobré mužstvo, vieme hrať futbal 
a bola by škoda nepokúsiť sa spraviť ešte ďalší krok, keď už sme sa dosta-
li tak ďaleko.

S celkovým účinkovaním Slovenska na turnaji si spokojný, alebo si hovoríš, 
že za istých okolností sme mohli vyradiť aj Holanďanov?
Aj účasť medzi najlepšou šestnástkou je super. Je pravda, že s Holandskom 
sme nemuseli prehrať. Ak by sme premenili šance za stavu 0:1, všetko mohlo 
byť inak. To je však už len minulosť, ktorú nevrátime späť.

Podporoval ťa priamo v Afrike niekto z rodiny alebo priateľov?
Nie, všetci moji blízki zostali doma. Stále sme boli v kontakte prostredníctvom 
telefónov a internetu. Veľa sme si písali, každý deň som dostával obrovské 
množstvo sms-iek. Písali sme si aj s chalanmi zo Slovana. Ich zaujímalo, čo 
sme mali nové my, mňa zase dianie v klube.

Aj si im niečo zaujímavé priniesol?
Domov som doniesol množstvo rôznych suvenírov. Radkovi Dosoudilovi  
a Mišovi Breznaníkovi som venoval tričká z majstrovstiev sveta a vuvuzely. 
Pre mňa sú cennými suvenírmi dresy. Z každého zápasu som si nechal svoj 
a ďalší som vymenil s niektorým zo súperov. Napríklad spomedzi Talianov 
s De Rossim, po zápase proti Holandsku s Eliom.

Nebol mesiac strávený mimo domova trochu pridlhý?
Nebolo to jednoduché. Všade platili prísne bezpečnostné opatrenia, takže 
sami sme napríklad vôbec nesmeli odísť z hotela. Zažili sme aj nádherné  
výlety, ako napríklad safari, no v hoteli možnosť aktivít príliš veľká nebola.  
Do Južnej Afriky sme však cestovali za futbalom, nie za turistikou, takže  
prvoradé bolo sústrediť sa na futbalové povinnosti.

Neprekvapila ťa zima v Afrike?
V oblasti Pretórie, kde sme bývali, to nebolo až také zlé. Cez deň sa teplo-
ta väčšinou pohybovala okolo 15 stupňov. Je pravda, že v noci klesala aj pod 
bod mrazu, ale nemali sme s tým problémy.

Pre účasť na majstrovstvách sveta si prišiel o dovolenku a hneď si  
naskočil do záveru prípravy na novú sezónu. Nechýba ti oddych alebo  
naopak klasická letná príprava?
Po návrate som mal štyri dni voľna, snažil som sa čo najviac ich využiť na  
oddych. Určite som však rád, že som obetoval dovolenku pre majstrovstvá 
sveta. Príprava mi nechýba, keďže sme mali kvalitné tréningy pred i počas  
celého turnaja. Cítim sa v pohode a chcem hneď od začiatku ligy podávať 
dobré výkony.

Majstrovstvá sveta sú pre futbalistov aj možnosť ukázať sa, zabojovať  
o zaujímavý angažmán. Určite aj ty máš takúto ambíciu...
Áno. V doterajšej kariére som hrával len na Slovensku a rád by som si vyskú-
šal nejakú prestížnu súťaž v zahraničí.

Tvoj agent v médiách spomínal aj sumu, za ktorú by si mohol zo Slovana 
odísť. Mal si už aj konkrétne ponuky?
Nejaké informácie som zachytil, no zatiaľ to asi nebolo nič vážne. Týmito ve-
cami sa snažím príliš nezaťažovať, nechávam ich na agenta. Pre mňa je dôle-
žité, aby sa vydaril vstup do novej sezóny mne i celému Slovanu.

Kornel Saláta sa toto leto nezmazateľne zapísal do histórie nášho klubu, keď ukončil  
20 rokov trvajúce čakanie na ďalšieho futbalistu Slovana, ktorý odohral zápas na  
majstrovstvách sveta. Naposledy sa takýmto úspechom mohol pochváliť Vladimír Kinier, 
ktorý na MS 1990 nastúpil v dueli základnej skupiny proti domácemu Taliansku.

Prvý po 
dvadsiatich 
rokoch
  
dvadsiatich 
 
  
dvadsiatich 
 
  
dvadsiatich 
 
  
dvadsiatich 
 
  
dvadsiatich 
 
  
dvadsiatich 
 
Ktoré dojmy z celého pobytu v Južnej Afrike sú pre teba s odstupom času 
najsilnejšie?
Najviac určite spomínam na zápas s Paraguajom. Ten mi určite zostane  
v pamäti na celý život. Aj príchod do Afriky bol veľmi zaujímavý, je to úplne iný 
svet. Takto ďaleko som predtým nikdy nebol. Celých 30 dní však bolo krás-
nych, ťažko sa mi teraz vyberá jednotlivé momenty alebo zážitky.

Veril si počas ligovej jari, v ktorej sa ti darilo, že sa zmestíš do záverečnej  
nominácie na šampionát?
Priznám sa, že som si nedával veľmi vysoké šance, aj keď na MS som  
pochopiteľne veľmi túžil ísť a snažil som sa preto spraviť všetko. Predpokla-
dal som, že by som mohol mať miesto v 29-člennom kádri pre záverečnú  
prípravu, ale to, že som zostal v mužstve aj po zúžení na 23 hráčov, ma  
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Rozprávať sa s ľuďmi, ktorí boli priamymi účastníkmi majstrovstiev sveta, je samo o sebe zážitkom. Keď spomínajú na to,  
čo počas mesiaca v Juhoafrickej republike zažili, celá tvár im žiari ako chlapcovi, ktorý si pod vianočným stromčekom našiel 
vysnívanú hračku. Vtedy si uvedomíte, akú obrovskú moc má futbal.

Pýchou Slovana nie sú len mnohí súčasní či bývalí skvelí futbalisti. V jeho 
štruktúrach pracovalo a pracuje veľa menej slávnych, no nemenej šikovných 
ľudí. Preto nie je náhoda, že aj v realizačnom tíme slovenskej reprezentácie 
má náš klub početné zastúpenie. Z kolektívu, ktorý na jar pôsobil v Slovane, 
sa o hráčov národného mužstva počas svetového šampionátu starali kustód 
Ján Beniak, masér Jiří Jurza a lekár Vladimír Pener. V nedávnej minulosti pô-
sobili v našom klube aj asistent trénera Michal Hipp, člen podporného tréner-
ského tímu a kouč slovenskej dvadsaťjednotky Boris Kitka i videoanalytik Mi-
chal Slyško.
Prácu futbalistov sledujú milióny ľudí na štadiónoch alebo v televízii. Povin-
nosti ľudí, ktorí im zabezpečujú potrebný servis, však nie sú tak jasne časo-
vo ani náplňou ohraničené. Napríklad pre kustódov sa prípravy na MS zača-
li takmer rok pred začiatkom samotného turnaja. Niekedy je problém zba-

liť štvorčlennú rodinu na týždňovú dovolenku, pred nimi stála úloha pripra-
viť veci pre takmer 50 ľudí a na viac ako mesiac. „V čase, keď sa začala čr-
tať reálna šanca na postup, sme už robili prvé prípravy. Objednávali sa veci 
na kvalifikáciu ME 2012 a popri tom sme v spolupráci s nemeckou centrá-
lou spoločnosti Adidas začali riešiť aj majstrovstvá sveta. Museli sme zabez-
pečiť všetko potrebné pre celú výpravu na približne 1,5 mesiaca, takže si vie-
te predstaviť, koľko toho bolo. Novinári vyrátali, že sme do Afriky potrebova-
li 1,5 tony materiálu. Prepravovali sme ho po častiach. Jedna išla v predsti-
hu loďou, ďalšie lietadlom. Niekoľko nocí sme prebdeli a premýšľali, či sme 
na niečo nezabudli. Bolo by zlé, ak by sme zistili až v dejisku turnaja, že nie-
čo chýba,“ hovorí Ján Beniak. Program futbalového mužstva je vždy dopre-
du naplánovaný, ale pre realizačný tím sa nezačína budíčkom a nekončí ve-
čierkou. „V prípade potreby sme k dispozícii kedykoľvek. Pre hráčov je správ-

na regenerácia kľúčová, takže ak potrebujú masáž napríklad neskoro večer 
po zápase, robíme pokojne až do noci. Je to často poriadna zaberačka, ale 
na majstrovstvách sveta človek akoby únavu nevnímal. Boli sme spolu veľmi 
dlho – najprv počas sústredení v Piešťanoch, Rakúsku, Senci a potom ešte 
mesiac v Afrike. Keď sme však už prišli do Pretórie, všetko z nás opadlo. Za-
čali sme sa tešiť na prvý zápas, potom na ďalšie. Po prvých kolách sa začína 
kalkulovať, aké výsledky by sme ešte potrebovali, veľa sa debatuje o našich 
vystúpeniach i konkurentoch. Mňa dianie na šampionáte úplne pohltilo. Do 
Afriky sme išli kvôli futbalu, ostatné veci ma až tak nezaujímali. Snažil som sa 
sledovať všetky zápasy, niektoré dni som ich videl až štyri. V takejto atmosfé-
re je to oveľa lepšie ako počas bežných sústredení,“ myslí si Jiří Jurza.
Samostatnou kapitolou bola na MS atmosféra na štadiónoch. Aj Jiří Jurza, 
ktorý je pri reprezentácii už viac ako desať rokov a na konte má vyše stovku 
zápasov priznáva, že niečo také ešte nezažil: „To sa ani nedá opísať. V porov-
naní s Afrikou sa mi postupový duel v Poľsku javí ako nejaké prípravné stret-
nutie. Pritom aj vtedy išlo o veľa. Toto je úplne niečo iné. Už len cesta s poli-
cajným sprievodom na štadión, kde je plno ľudí zo všetkých kútov sveta, vás 
ohromí. V útrobách stretávate hviezdy, na ktoré sa celý rok pozeráte len v te-
levízii. Počas zápasu nepočuť ani vlastného slova. Tréner sa aj snažil udeľo-
vať pokyny, ale často sme ho počuli len my na lavičke. Uvažovali sme aj nad 
štupľami do uší, lenže potom by hrozilo, že si nevšimneme, keby niekto nie-
čo potreboval.“
Cesty na zápasy spolu s mužstvom nezažili kustódi. Tí sa museli vydať z hote-
la štyri hodiny pred úvodným výkopom, aby stihli všetko pripraviť. „Majstrov-
stvá sveta a Liga majstrov sú absolútna špička z hľadiska organizácie. Všet-
ko je premyslené do najmenších detailov. Vždy, či už ide o zápasy alebo tré-
ningy, je dopredu stanovený časový harmonogram a dodržiava sa na minú-

tu presne. V Južnej Afrike navyše boli aj prísne bezpečnostné opatrenia. Z ho-
tela sme mohli chodiť len ako celá skupina, ak sme išli napríklad chystať veci 
na zápas, dostali sme sprievod, deň dopredu sme museli nahlásiť presný čas 
odchodu i veci, ktoré berieme.  Rovnako sme dostali pokyny, ako majú byť 
pripravené veci v šatni. FIFA mohla pokojne vypísať súťaž o najkrajšiu kabínu. 
Myslím si, že by sme mali šancu na úspech (smiech).“
Dôležitým faktorom úspechu slovenskej reprezentácie je určite aj zohratosť 
jej realizačného tímu, ktorý len s malými zmenami pracuje spolu už niekoľko 
rokov. „Je obrovská výhoda, keď vieme, čo môžeme jeden od druhého oča-
kávať. Naša práca nie je len o povinnostiach. Pre dobré fungovanie kolektí-
vu je potrebná aj pozitívna atmosféra, ktorú niekedy nie je ľahké navodiť. Prá-
ca s ľuďmi je najťažšia, lebo každý má inú povahu a inak sa správa. Nie je 
nič horšie ako nahnevaný člen tímu, ktorý potom svoju náladu prenáša aj na 
ostatných. Preto sa snažíme aj vytvoriť v mužstve pohodu. Ak sú hráči mrzu-
tí, napríklad keď sa im nevydarí zápas a majú potrebu porozprávať sa, pokú-
šame sa pomôcť im, zmeniť ich myšlienky,“ prezrádza Ján Beniak. Ako spomí-
na, práca s ľuďmi nie je jednoduchá. Na druhej strane sú to práve ľudia, kto-
rí vytvárajú tie najsilnejšie emócie a zážitky. „Ľudia v Afrike boli naozaj fantas-
tickí. Už pri našom príchode nám domáci dávali najavo svoju radosť, že sme 
k nim prišli. Hlboký zážitok sme mali z návštevy jedného nákupného centra 
v Rustenburgu po našom víťazstve nad Talianskom. Ľudia nám gratulova-
li, kričali „Slovensko, Slovensko“. Boli to Íri, Indovia, domáci... Keď sme stre-
tli holandských fanúšikov, tiež nám gratulovali, podávali ruky a samozrejme 
aj trochu podpichovali v súvislosti s naším osemfinálovým zápasom. Sú to 
momenty, ktoré človek len tak ľahko nezažije a dodávajú nám chuť do ďalšej 
práce, aby sme sa hneď od ďalšej kvalifikácie snažili takýto úspech zopako-
vať,“ dodáva Ján Beniak.
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Futbalistov, ktorí popri športovej kariére zvládnu vysokú školu nie je veľa. Väč-
šina z nich si vyberá príbuzné odbory, napríklad trénerstvo na Fakulte telesnej 
výchovy a športu UK. Nájdu však aj výnimky, jednou z nich je Martin Dobrotka. 
„Vyštudoval som politológiu na Filozofickej fakulte Univerzity sv. Cyrila a Meto-
da v Trnave. Čo ma to napadlo? Skončil som športové gymnázium a bolo mi 
jasné, že len s touto školou by som veľa vody nenamútil. Vždy som chcel po-
kračovať na vysokej škole. Najprv som absolvoval v Bratislave bakalárske štú-
dium na pobočke jednej českej súkromnej školy. Bolo zamerané na bankov-
níctvo, administratívu, manažment a podobné odbory. Spolužiaci potom zistili, 
že by nás mohli prijať na politológiu v Trnave, a tak sme to vyskúšali. S odstu-
pom času toto rozhodnutie určite neľutujem. Štúdium bolo zaujímavé, celkom 
ma to bavilo. Som rád, že som sa na to dal. Zatiaľ som neuvažoval nad tým, či 
by som sa chcel politológii venovať po skončení futbalovej kariéry, no nevylu-
čujem, že sa tak stane. Nikdy nehovor nikdy.“
Obranca Slovana každodenne „číta“ hru súperov, snaží sa preniknúť do myš-
lienok útočníkov. Mimo trávnikov zase objavoval zákonitosti fungovania politic-
kých systémov a inštitúcií na Slovensku či v Európskej únii. Vo svojej diplomo-
vej práci analyzoval minuloročné prezidentské voľby z demografického hľadis-
ka. „Zvládol som to celkom dobre. Zaujímavosťou je, že časť diplomovky som 
napísal počas februárového sústredenia v Turecku. Niektorí spoluhráči po ve-
čeroch pozerali filmy a hrali sa na playstation a ja som makal (smiech).“ Zdalo 
by sa, že profesionálny futbalista bude mať pri svojom programe problém zla-
diť prácu so školou, ale Martin to zvládal s pre seba typickým nadhľadom: „Ak 
by som nehrával futbal, dal by som sa na denné štúdium. Takto mi zostala len 
externá forma, ale viac som na prednášky nechodil ako chodil. Väčšinou boli 
v piatok a v sobotu, keď mávame zápasy, niekedy ešte aj predzápasové sú-
stredenia. Na dochádzke však vyučujúcim príliš nezáležalo, dôležité bolo ve-
dieť všetko potrebné na skúškach. Našťastie som mal výborných spolužiakov, 
ktorí mi pomáhali a posielali všetko potrebné. Vždy som si dokázal nájsť čas, 
aby som sa zmeškané veci doučil. Nebol som nejaký bifľoš, ale problémy som 
nemal. So skúškami, ktorých sme mali zhruba 6-7 za semester, to tiež nebo-
lo také hrozné. Väčšinou vychádzali na obdobia, keď sa liga nehrala. Len raz 
som si musel preniesť skúšku do ďalšieho semestra, lebo som nemohol prísť 
na žiadny termín.“
Cítil Martin Dobrotka väčšie obavy a nervozitu pred skúškami v škole alebo 
pred dôležitými zápasmi? „Väčšie stresy som určite zažíval pri štúdiu. Obavy 
som mal predovšetkým z toho, či si dokážem všetko zapamätať a či mi to na 

skúškach nevyfučí z hlavy. Pri futbale stres alebo nervozitu nepociťujem, veď 
futbal by mal byť o zábave. Pre fanúšikov i nás hráčov.“
Aj pre väčší počet absencií študovala opora belasých spočiatku trochu inkogni-
to. Spolužiaci až postupne zisťovali, že s nimi chodí na prednášky a skúšky aj 
člen širšieho kádra slovenskej futbalovej reprezentácie. Niektorí spoluhráči zo 
Slovana, najmä tí, ktorí prišli do klubu neskôr, až do Martinových promócií ne-
tušili, že majú medzi sebou nádejného magistra. „Najlepšie to bolo s vedú-
cim katedry i mojej diplomovej práce, ktorý po prvom ročníku zistil, že má me-
dzi študentmi futbalistu. Je to veľký futbalový fanúšik. Jediný háčik je v tom, 
že fandí Trnave. Počas konzultácií sa téma našej debaty často zvrtla na fut-
bal. Vždy ma hecoval a želal mi, aby sa mi darilo, ale nie v zápasoch so Spar-
takom. Tento rok som ho však veľmi nepotešil. V Trnave sme vyhrali ligový zá-
pas 3:0 a ja som navyše dal gól. Bol sa pozrieť aj na finále Slovenského po-
hára v Michalovciach, kde sme Trnave nastrieľali šesť gólov. Krátko nato som 
mal štátnice a keď som vstupoval do miestnosti, vítal ma vetou – Na ihris-
kách vám to ide, teraz ukážte, ako vám to pôjde na štátniciach. V tej chvíli som 
stŕpol a oblial ma studený pot.“ Martinovi možno prebehla mysľou aj slávna 
scéna z filmu Marečku, podejte mi pero!, keď profesor Hrbolek nešťastných 
študentov desil vetou „Nepotěšil jste mne a ani já vás nepotěším“. Nič také sa 
však nestalo, žiadna pomsta za kruté futbalové prehry sa nekonala. „Môj ve-
dúci je super chlapík, všetko bral športovo a s nadhľadom. Celé štátnice boli 
nakoniec celkom v pohode, úspešne som vyšiel zo súbojov s obhajobou práce 
i odpoveďou na tri otázky.“
Asi s nie všetkými priaznivcami Spartaka by si však Martin Dobrotka porozu-
mel tak, ako so svojím diplomovým vedúcim. Nemal z ciest do Trnavy aj neja-
ké negatívne skúsenosti? „Našťastie som žiadne konflikty alebo niečo podob-
né nikdy nemal. Univerzita má detašované pracovisko v Bratislave, takže do 
Trnavy som nechodieval často. Jednu mierne adrenalínovú príhodu som však 
zažil. Boli sme so Slovanom na sústredení vo Vyhniach a ja som súrne potre-
boval odcestovať na pol dňa do Trnavy, aby som v škole niečo vybavil. Tréneri 
ma pustili, ale jedinou možnosťou bolo vziať si klubové auto – malý biely Swift 
s nápismi Slovan a logom na oboch stranách. Už po ceste do školy ma „vytrú-
bili“ asi traja šoféri. Pri škole som sa snažil auto čo najlepšie schovať, aby ne-
bolo hneď na očiach, no aj tak som si predstavoval, ako sa vrátim a nájdem 
prepichnuté pneumatiky alebo auto rozobraté na súčiastky. Našťastie sa nič 
podobné nestalo a všetko dobre dopadlo.“

Odvážili by ste sa cestovať na klubovom aute Slovana s veľkými nápismi a logom na oboch stranách do Trnavy?  
Aj takéto nástrahy v podobe výletov do jamy levovej čakali na Martina Dobrotku, ktorý pred niekoľkými týždňami úspešne 
ukončil vysokoškolské štúdium.

Odchovanec 
Slovana 
získal titul 
v Trnave

Odchovanec 
Slovana 
získal titul 
v Trnave

Rivali na štadiónoch, partneri na akademickej pôde:  
Mgr. Martin Dobrotka so svojím vedúcim  
PhDr. Petrom Horváthom, PhD.
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európsky 
krst ohňom
Ženský tím je jediný, ktorému sa v uplynulej sezóne podarilo získať pre Slovan titul majstra 
Slovenska. Zverenkyne trénera Martina Pacholka tak obhájili minuloročný triumf a v týchto 
dňoch sa usilovne pripravujú na premiérové vystúpenie v Lige majstrov.

ženský futbal : 23

Dámy Slovana v sezóne 2009/10 ťažko hľadali na Slovensku konkurenciu. Zá-
kladnú časť ligy vyhrali s osembodovým náskokom pred druhou Šaľou, bilan-
ciou 17 víťazstiev, 1 remíza a skóre 101:7. Napokon zvíťazili aj v play off a jedi-
nou chybičkou krásy bol prehratý penaltový rozstrel vo finále Slovenského po-
hára s najväčším rivalom zo Šale. Tréner Martin Pacholek však pri hodnotení 
zostáva tradične maximalista: „Z hľadiska výsledkov to pre nás nebola najvy-
darenejšia sezóna, keďže na rozdiel od predchádzajúceho ročníka nám unik-
lo víťazstvo v pohári. Na druhej strane chcem vyzdvihnúť pokrok, ktorý dievča-
tá dosiahli vo výkonnosti. Stále sa snažia zdokonaľovať, čo ma veľmi teší. Urči-
te k tomuto zlepšeniu prispelo aj rozšírenie nášho realizačného tímu. Ako asis-
tenti mi pomáhajú Katka Paxnerová a Dávid Urban, novou technickou vedú-
cou je Helena Rauscherová.“ Ktorý z dvoch titulov si kouč Slovana cení viac? 
„Oba rovnako. Ani jeden nebolo ľahké získať a každý z trochu iného dôvo-
du. Po minuloročnom sme veľmi túžili, keďže naň Slovan čakal niekoľko ro-
kov. Bolo to náročné z psychického hľadiska. Teraz sme síce suverénne vy-
hrali základnú časť ligy, ale nebolo nám to nič platné, lebo o majstrovi sa pre-
miérovo rozhodovalo v play off. Stačilo nezvládnuť jeden zápas a všetko úsi-
lie mohlo vyjsť nazmar. Prvé finále v Šali sme však vyhrali s veľkým prehľa-
dom 3:0 a aj keď sme v domácej odvete bez niekoľkých opôr súperkám pod-
ľahli 1:2, situáciu sme mali pevne v rukách.“ Play off malo byť pre súťaž ožive-
ním, ale podľa Martina Pacholka sa tak nestalo: „Až na jednu výnimku zosta-
lo rovnaké poradie ako v základnej časti. Štvrťfinále ani semifinále nemalo po-
trebný náboj, navyše sme zbytočne minuli peniaze na dlhé cesty do Humen-
ného a Seliec. Výhodu play off vidím v tom, že až tak veľmi nezáleží na výsled-
koch v základnej časti. V budúcej sezóne si tak môžeme dovoliť aj experimen-
tovať a v niektorých prípadoch napríklad klásť dôraz na náročnejšie prípravné 
zápasy s dorastencami.“
Hoci finálové zápasy ligy odohrali belasé dievčatá v prvej polovici júna, sezó-
na sa ním neskončila a prakticky stále pokračuje. Jej najdôležitejšie duely totiž 
ešte len prídu. Začiatkom augusta je na programe kvalifikačná fáza Ligy maj-
strov, ktorá bude pre väčšinu slovanistiek vrcholom doterajšej kariéry. Žreb eu-
rópskych súťaží však nepraje nielen mužom Slovana, ale ani ich klubovým ko-
legyniam. V termíne 5. až 10. augusta majú v Severnom Írsku za súperky ne-
mecký Duisburg, škótsky Glasgow City a domáci tím Crusaders Newtownab-
bey. Do ďalšej fázy postúpia len víťazi siedmich skupín a dve najlepšie druž-
stvá z druhých miest. „Duisburg pred rokom vyhral celú Ligu majstrov. Pod-
ľa mňa patrí medzi päť najlepších klubov v európskom ženskom futbale. Glas-
gow bol jedným z najťažších možných súperov z druhého koša. V dueli so se-
veroírskym klubom by sme mali mať navrch. Jednoznačným favoritom na prvú 
priečku je Duisburg, s ktorým by nám za istých okolností mohla vyhovovať aj 
tesná prehra. Mrzí ma, že som v posledných týždňoch nemal k dispozícii kom-
pletný káder. Niektoré hráčky mali zdravotné problémy, napríklad úradujú-
ca najlepšia futbalistka Slovenska Dominika Škorvánková si vo finále so Ša-
ľou nepríjemne zranila koleno. Dve dievčatá odišli do Rakúska. Verím však, že 
družstvo je dostatočne skúsené a dobre pripravené na to, aby v Lige majstrov 
dokázalo podať výkony na hranici svojich možností a dobre reprezentovalo 
Slovan,“ vyhlásil Martin Pacholek.
Jednou z hráčok, na ktoré sa bude určite spoliehať, je Lucia Haršányová. Do 
Bratislavy prišla pred rokom zo Skloplastu Trnava a pre Slovan to bol mimo-
riadne vydarený prestup. „Dlho som sa rozhodovala, či mám zmeniť klub. Bolo 
mi ľúto starej partie, ale niekedy musí človek myslieť aj na seba. S odstupom 
času svoj krok neľutujem. Oba tímy sa nedajú porovnať, v Slovane je to omno-
ho lepšie. Prístup trénera i hráčok, úroveň tréningov, to všetko je tu na ove-
ľa vyššej úrovni. Som rada, že sa mi podarilo aj výborne zapadnúť do kolektí-
vu. Cítim sa v ňom výborne. Od jesene budem navyše v Bratislave aj študovať 
na FTVŠ,“ teší sa Lucia, ktorá na rozdiel od väčšiny spoluhráčok tento rok oslá-
vila svoj premiérový majstrovský titul. „Nikdy predtým som nič významné nevy-
hrala, takže som mala obrovskú radosť. Mrzí ma strata pohára, ale finále sme 
si samé pokazili slabým výkonom. O to viac sme sa potom vyhecovali na sú-
boj o titul a víťazstvo 3:0 v Šali hovorí za všetko. Uvidíme, čo narobíme s kru-
tým žrebom v Lige majstrov, no na túto súťaž sa veľmi tešíme,“ dodala opo-
ra Slovana.

Po úspešnej  
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Odhadovať šance oboch tímov na postup by zrejme bolo predčasné. Z hľadis-
ka papierových predpokladov dopadol žreb pre belasých, ktorí boli medzi  
nenasadenými klubmi, neutrálne. Z pätice možných súperov má Crvena 
Zvezda tretí najvyšší koeficient v päťročnej klasifikácii UEFA. Lepšie sú na tom 
Sporting Lisabon i Austria Viedeň, naopak horšie KRC Genk a Hibernian FC. 
Víťaz Európskeho pohára majstrov 1990/91 prešiel v posledných rokoch dra-
matickými zmenami a vážnymi ekonomickými problémami. Minulý rok sa však 
tiež ozývali názory, že Ajax Amsterdam už ani zďaleka nemá takú silu ako  
kedysi a všetci si dobre spomíname, ako to dopadlo...
Crvenu Zvezdu založili na sklonku II. svetovej vojny vo februári 1945 krátko po 
tom, ako sovietska Červená armáda vytlačila z Belehradu nemecké jednotky. 
Klub hneď o rok neskôr vyhral srbský šampionát a postúpil do spoločnej juho-
slovanskej ligy. Do rozpadu Juhoslávie triumfovali červeno-bieli v najvyššej  
súťaži rekordných 19-krát, ďalších šesť titulov pridali do zbierky po vzniku  
Srbska a Čiernej Hory resp. samostatného Srbska. Národný pohár vyhrala 
Zvezda 23-krát, čo je tiež najviac spomedzi všetkých klubov v bývalej Juhoslá-
vii. Najväčší úspech dosiahol klub v sezóne 1990/91. Okrem domáceho titu-
lu sa prezentovala spanilou jazdou Európou, ktorá sa nezastavila ani vo finá-
le Pohára európskych majstrov v talianskom Bari. Tím s hviezdami ako Robert 
Prosinečki, Dejan Savičevič, Darko Pančev, či Siniša Mihajlovič uhral bezgólo-

vú remízu s Olympique Marseille a na penalty zvíťazil 5:3. V decembri 1991 
pridala Crvena Zvezda k neoficiálnemu titulu európskeho klubového šampi-
óna aj svetový. V súboji o Interkontinentálny pohár v Tokiu zdolala čílsky tím 
Colo Colo 3:0. Po rozpade Juhoslávie a rozpredaní úspešného kádra však  
prišiel aj herný úpadok klubu. V 21. storočí najbližší súper Slovana ani raz  
nechýbal v európskych súťažiach, no výrazný úspech nedosiahol. Dvakrát – 
v sezónach 2005/06 a 2007/08 postúpil do skupinovej fázy Pohára UEFA, 
v prvom prípade však obsadil v päťčlennej konkurencii štvrté miesto a v dru-
hom posledné piate bez bodového zisku. V tomto období sa už začala veľká  
finančná kríza klubu, ktorý sa výrazne zadlžil pri nákupe drahých posíl s úmys-
lom kvalifikovať sa do hlavnej súťaže Ligy majstrov. Počas troch rokov anga-
žovala Crvena Zvezda neuveriteľných 69 hráčov. Zvučné mená však vytýče-
ný cieľ nesplnili, a tak namiesto veľkých ziskov zostali iba nesplatené záväzky. 
Minulý rok sa stal predsedom klubu člen zlatého tímu z roku 1991 Vladan Lu-
kič a začal so stabilizáciou pomerov. V uplynulej sezóne zaznamenala Crvena 
Zvezda rovnaké výsledky ako Slovan – v lige obsadila druhé miesto (za Parti-
zanom Belehrad) a získala Srbský pohár po finálovom triumfe 3:0 nad Vojvodi-
nou Novi Sad na štadióne najväčšieho rivala Partizanu. Pred novým ročníkom 
sa klub snaží posilniť. Do Zvezdy prestúpil obranca Duško Tošič, ktorý po od-
chode zo Srbska hrával v Sochaux, Brémach a Queens Park Rangers. Z kórej-

Slovan na
 Marakanu
Jedno je po žrebe 3. predkola Európskej ligy isté – máme sa na čo tešiť. Slovan nastúpi proti jednému z najslávnejších  
klubov z bývalého východného bloku so silným fanúšikovským zázemím Crvenej Zvezde Belehrad.

ského Inčeonu sa vrátil skúsený stredopoliar Ognjen Koroman a z Lens bývalý 
kapitán Dejan Milovanovič.
Samostatnou kapitolou v dejinách Crvenej Zvezdy sú fanúšikovia. Podľa nie-
koľko rokov starých prieskumov sú červeno-bieli najpopulárnejším tímom 
v krajine a fandí im približne polovica Srbov. „Tvrdé jadro“ resp. ultras sa nazý-
vajú Delije (vo voľnom preklade hrdinovia, odvážni), patria medzi najznámejšie 
skupiny v Európe. Dokážu vytvoriť strhujúcu atmosféru, no rovnako sa aj  
postarať o výtržnosti. Minulý rok počas výjazdu do Prahy na zápas play off  
Európskej ligy proti Slavii (český klub postúpil po výsledkoch 3:0 doma a 1:2 
vonku) skončilo približne 150 z nich v putách českej polície. Mimochodom, 
priaznivci Crvenej Zvezdy majú družbu s fanúšikmi Olympiakosu Pireus,  
s ktorým sa Slovan stretol pred rokom v 3. predkole Ligy majstrov.
Crvena Zvezda hráva svoje domáce zápasy na štadióne Marakana, ktorý  
dostal toto meno na základe podoby so slávnou arénou v brazílskom Riu de 
Janeiro. Belehradský štadión mal kedysi kapacitu až 110 000 divákov,  
v súčasnosti je polovičná. Existujú však plány na modernizáciu, po ktorej by sa 
na tribúny zmestilo 50 000 fanúšikov. Na Marakane sa v roku 1976 hral jeden 
z najpamätnejších zápasov našej futbalovej histórie – finále majstrovstiev  
Európy Česko-Slovensko – Spolková republika Nemecko, ktorého úvodný gól 
strelil súčasný športový riaditeľ Slovana Ján Švehlík.

Aktuálny káder 
Crvenej Zvezdy Belehrad

Brankári
1 Boban Bajkovič (Č. Hora) 15.3.1985
22 Saša Stamenkovič 5.1.1985
33 Bojan Pavlovič 8.11.1986

Obrancovia
3 Duško Tošič 19.1.1985
5 Bojan Djordjevič 5.4.1984
6 Nikola Ignatjevič 12.12.1983
14 Nikola Mikič 13.9.1985
15 Milan Vilotič 21.10.1986
16 Stevan Reljič (Č. Hora) 31.3.1986
18 Slavoljub Djordjevič 15.2.1981
24 Pavle Ninkov 20.4.1985
28 Vujan Savič 1.7.1990

Stredopoliari
2 Savio (Braz.) 1.11.1984
7 Milan Jeremič 22.9.1988
8 Darko Lazovič 15.9.1990
9 Ognjen Koroman 19.9.1978
10 Marko Mugoša (Č. Hora) 4.4.1984
19 Nemanja Cvetkovič 8.2.1980
20 Kadu (Braz.) 31.8.1986
25 Marko Blažič 2.8.1985
26 Mohamed Aval Isah (Ghana) 4.4.1986
27 Vladan Binič 25.1.1987
30 Nemanja Nikolič 1.1.1988
32 Vladimir Bogdanovič 5.10.1986

Útočníci
11 Miloš Trifunovič 15.10.1984
19 Branimir Subašič 7.4.1982
21 Aleksandar Jevtič 30.3.1985
29 Miloš Reljič 12.6.1989
39 Marko Vešovič (Č. Hora) 28.8.1991
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Centrála Zvolen, Jesenského 4703
tel.: +421/45/5321 771 5323 710, 5323 711 
fax: +421/45/5324 465, obchod@xepap.sk

Pobočka Bratislava, Pri Šajbách 9455 
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Pobočka Košice, Jarmočná 2
tel.: +421/55/644 5838 fax: +421/55/644 6543, kosice@xepap.sk
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Corgoň ligu odštartuje Slovan domácim stretnutím s Košicami. Belasí od návra-
tu do najvyššej súťaže začínali vždy na vlastnom trávniku a až na jednu výnimku 
– pred dvoma rokmi s Banskou Bystricou (0:0) vždy zaznamenali plný bodový zisk. 
Košičania sa na jar zachraňovali až do posledného kola a aj po prestávke hlásia 
viacero problémov, no o to väčšia bude ich motivácia uspieť v Bratislave. Že to do-
kážu, potvrdili východniari v apríli, keď na Pasienkoch v stretnutí bez divákov uhra-
li bezgólovú remízu a odštartovali tak strelecké prekliatie Slovana.
Pri súčasnom hracom systéme našej ligy sa už v druhom kole stretávajú majster 
a vicemajster z predchádzajúceho ročníka. Znamená to, že zverenci Jozefa Jan-
kecha sa predstavia v Žiline a budú mať možnosť oplatiť svojmu rivalovi penalto-
vú prehru v Superpohári. „Šošoni“ už budú mať po odvete 2. predkola Ligy maj-
strov s Birkirkarou, Bratislavčania sa zase päť dní po vystúpení na severe Sloven-
ska predstavia na Balkáne proti Crvenej Zvezde Belehrad.
Medzi dvoma zápasmi 3. predkola Európskej ligy proti slávnemu srbskému tímu 
ešte čaká slovanistov domáce stretnutie so staronovým účastníkom Corgoň ligy 
Zlatými Moravcami. Tréneri tak budú mať neľahkú úlohu preladiť mysle hráčov 
z prestížnych medzinárodných konfrontácií na zápas s jasným trojbodovým impe-
ratívom.
Sériu troch domácich vystúpení ukončí Slovan zápasom s pikantnou príchuťou 
najmä pre Jozefa Jankecha. Náš hlavný kouč bude môcť vymýšľať víťaznú stra-
tégiu na mužstvo, ktoré od záveru roka 2008 až do príchodu do Slovana viedol 
– Banskú Bystricu.

Bič síce plieska na konci, ale vstup do sezóny môže napovedať 
veľa o jej celkovej úspešnosti, najmä keď je plný ťažkých  
zápasov.

v hre veľa
1. kolo Corgoň ligy
nedeľa 18. júla 2010 o 19.30 h

Slovan Bratislava – MFK Košice

2. kolo Corgoň ligy
sobota 24. júla 2010 o 17.30 h

MŠK Žilina – Slovan Bratislava

3. predkolo Európskej ligy – prvý zápas
štvrtok 29. júla 2010

Crvena Zvezda Belehrad – Slovan Bratislava

3. kolo Corgoň ligy
nedeľa 1. augusta 2010 o 19.30 h

Slovan Bratislava – ViOn Zlaté Moravce

3. predkolo Európskej ligy – odveta
štvrtok 5. augusta 2010

Slovan Bratislava – Crvena Zvezda Belehrad

4. kolo Corgoň ligy
nedeľa 8. augusta 2010 o 19.30 h

Slovan Bratislava – Dukla Banská Bystrica
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1
brankár
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Dominik  
RODINGER

22
brankár

Narodený:  7.8.1987

Matúš  
PUTNOCKÝ

30
brankár

Narodený:  1.11.1984 

Kornel  
SALÁTA

2
obranca

Narodený:  24.1.1985

Martin  
DOBROTKA 

6
obranca

Narodený:  22.1.1985

Michal 
BREZNANÍK 

14
obranca

Narodený:  16.12.1985

Mamadou  
BAGAYOKO

18
obranca

Narodený:  31.12.1989

Peter  
JÁNOŠÍK

24
obranca

Narodený:  2.1.1988

Marián  
HAD 

28
obranca

Narodený:  16.9.1982

Radek  
DOSOUDIL

29
obranca

Narodený:  20.6.1983

Jan  
KRÁLÍK

4
stredopoliar

Narodený:  7.3.1987

Erik  
GRENDEL

8
stredopoliar

Narodený:  3.10.1988 

Samuel  
SLOVÁK

10
stredopoliar

Narodený:  17.10.1975

Mario  
BOŽIČ

11
stredopoliar

Narodený:  25.5.1983

Branislav  
OBŽERA

12
stredopoliar

Narodený:  29.8.1981

Filip  
KISS 

15
stredopoliar

Narodený:  13.1.1990

Karim  
GUÉDÉ

19
stredopoliar

Narodený:  7.1.1985

Peter  
ŠTEPANOVSKÝ

21
stredopoliar

Narodený:  12.1.1988

Kristián  
KOLČÁK 

23
stredopoliar

Narodený:  30.1.1990

Tomáš  
BAGI 

26
stredopoliar

Narodený:  9.6.1991

Marek  
KUZMA

7
útočník

Narodený:  22.6.1988

Juraj  
HALENÁR

9
útočník

Narodený:  28.6.1983

Milan  
IVANA 

13
útočník

Narodený:  26.11.1983

Jakub  
SYLVESTR

17
útočník

Narodený:  2.2.1989

Krešimir  
KORDIČ

20
útočník

Narodený:  3.9.1981

tréner

Jozef  
JANKECH

asistent trénera

Juraj  
BÚTORA

asistent trénera

Štefan  
HORNÝ

asistent trénera

Jozef  
KONTÍR

tréner brankárov

Miroslav  
KÖNIG
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